
Členská schůze BASENJI KLUB BOHEMIA 
RS Svatý Štěpán, 10.6.2023 

Počet členů při zahájení schůze: 58 

Předseda Roman Pohlreich: uvítání členů a poděkování za účast, předání klubových cen za loňský rok. 

Informace o činnosti Klubu v uplynulém období 
Klub uspořádal Klubovou a Speciální výstavu, tři coursingové a jeden dostihový závod. 

Klub přispěl na léčbu feny basenji v únětickém útulku, poděkování členům za finanční příspěvky. 

Zakoupena paleta granulí pro psy na Ukrajině pře JK Animals, kteří přidali druhou navíc.  

Dobročinná aukce 35 tisíc, Klub zaokrouhlil na 1500 USD, přispěno na zdravotní výzkum v USA. 

Informace o pozastavení chovu stanice Lady Congo bývalé členky Klubu Markéty Horákové ze strany 

ČMKU. 

Byl založen termínovaný účet z důvodu inflace. 

Seznámení s pokladní zprávou (Ilona Kuzdasová). 

Od loňského roku se hledal nový areál pro sraz na rok 2024 dál, z důvodu zrušení ze strany 

Podmitrova pro rok 2023 výbor Klubu hledal nový areál s prioritou na zachování termínu (zajištěný 

rozhodčí na bonitaci), bylo obvoláno cca 40 provozovatelů, sraz nakonec přesunut do areálu RS Svatý 

Štěpán. 

Na příští rok – zamluven areál Křižanov kousek od Podmitrova.  

Plán akcí na příští rok 

27. 4. 2024 Klubová výstava Královice → posuzovat bude paní Paula Steel z Anglie, chov. Stanice 

Akmar. 

28. 4. 2024 coursingový závod JK Speciál – v plánu je zůstat v areálu Královic 

7. 9. 2024 Speciální výstava a coursing O zaječí pekáč – Dolní Morava 

nejspíš 7. až 9. 6. 2024 sraz Křižanov, čeká se na potvrzení termínu 

9. 6. 2024 coursingový závod Congo Cup 

nejspíš říjen dostihový závod Narozeninový běh Gambo fóra 

 

Zpráva poradkyně chovu 
Pozastavení chovu pro stanici Lady Congo: vrh se narodil v prosinci 2020, řešilo ČMKU, ČMKJ a BKB 

až do konce roku 2022. Chovatelka nesplnila dodání papírů do 2022. Probíhaly urgence ze strany 

ČMKU, ČMKJ i BKB, přesto chovatelka nedodala potřebné doklady, proto byl pozastaven chovatelský 

servis. Chovatelka ukončila členství k 31. 12. 2022 → od Klubu nemůže být postih. 

Epilepsie: loni v létě se vyskytla epilepsie u mladého zvířete, letos také. Po záchvatu epilepsie je pes 

vyřazen z chovu, nijak to však nemá vliv na chovnost jeho příbuzných. Klub hlídá rodokmeny, aby byl 

známý výskyt epilepsi v chovném páru co nedál od sebe. Klub však pracuje jen s informacemi, které 

má. Ideál by byl, aby lidi hlásili. 

 



Diskuze k tématu epilepsie: 

Mirka Miklišová: pokud se objeví idiopatická epilepsie, vyřadit z chovu. 

Irena Peštová: ve Finsku vyřadí z chovu po jakémkoliv záchvatu rodiče a všechny sourozence. 

Terka Marková: dotaz, zda se může se říkat, kdo to je. 

Irena Peštová – informace o psech v ČR, u kterých se o epilepsii ví. V některých případech šlo o nádor 

na mozku. Ne každý nervový záchvat je epilepsie. 

 

Závěr z diskuze: 

U vrhů bude informace, pokud byl nedoporučen ze zdravotních důvodů (Klub nemůže spojení 

zakázat, pokud splňuje podmínky vytvoření páru). 

Informace o chovu: v TamTamu článek o chovu v ČR, letos výročí 25 let. 

Další body z programu schůze 

Školení pro chovatele 

Zdenka Maier: návrh, aby bylo zlepšeno informování členů o chovu. 

Irena Peštová: bude vytvořeno fórum pro chovatele (pro členy BKB s českým psem nebo chov. 

Stanicí), nejspíš na platformě Facebook. Bude připraven tisknutelný manuál pro chovatele a nového 

majitele včetně to-do listu, co je potřeba splnit. 

 

Úprava podmínek uchovnění a skládání chovného páru z pohledu zubů P1 

Roman Pohlreich – z důvodu zdržení tisku TamTamu byl slíbený článek o zubech, který sepsala 

poradkyně chovu, poslán členům e-mailem tak, aby si ho mohli členové před schůzí s předstihem 

přečíst. 

Diskuze k tématu: 

Blanka Horáčková: dotaz na velikost genofondu. 

Irena Peštová: po vyloučení ostatních povinných věcí zbudou v rámci republiky na některé feny 1 až 2 

psi. 

Dále probíhala volná diskuze k tématu, ze které vyplynulo hlasování o změně v uchovnění psa. 

Počet členů při hlasováním: 58. 

Hlasování: Pro uchovnění psa bude povoleno chybění maximálně 2 zubů z kategorie P1 a M3: PRO 34, 

PROTI 18, ZDRŽEL SE: 6. 

Byla schválena změna v uchovnění psa. 

Dále probíhala diskuze o vytváření chovného páru po změně podmínek chovnosti. Hlavním tématem 

bylo, zda je může v páru chybět zub(y) pouze jednomu z páru, nebo oběma (ale ne totožného). 

Diskuze vyústila v hlasování o změně vytváření chovného páru. 

Počet členů při hlasováním: 48 

Hlasování: Chovný pár může mít celkem maximálně dva chybějící zuby z kategorie P1 a M3, avšak 

nesmí jít o zub totožný. PRO: 33, PROTI: 9, ZDRŽEL SE: 6 

Byla schválena změna pro vytváření chovného páru. 



Určování podmínek chovnosti 

Mirka Miklišová navrhuje, aby podmínky chovu určovala chovatelská komise a výbor jako volené 

orgány Klubu. Není důvod, aby každou věc řešila členská schůze. Člen vždy může dát popud k řešení 

konkrétního bodu. Chovatelská komise může řešit na odborné úrovni s veterinárními odborníky a 

s ČMKU. 

Roman Pohlreich: navrhuje, aby podmínky chovu určovala primárně chovatelská komise, vysvětluje, 

že dle stanov Klubu může každý člen po splnění podmínek svolat členskou schůzi. 

Dále probíhala diskuze na toto téma, ze které vyplynulo hlasování: 

Počet členů při hlasování: 43 

Hlasování: Podmínky chovu určuje chovatelská komise a výbor, schválená změna je účinná 30 dní od 

jejího zveřejnění na webu BKB, pokud není v této lhůtě podán návrh na svolání mimořádné členské 

schůze k tomuto bodu. PRO: 29, PROTI: 9, ZDRŽEL SE: 5. 

Byla schválena změna v určování podmínek chovu. 

Diskuze: 

Zdenka Maier: návrh, aby se rozšířil počet kontrolorů vrhu. 

Roman Pohlreich: kontrolu vrhu provádí poradkyně chovu nebo jím určený náhradník, nejde o pevný 

seznam lidí, ze kterých by si chovatel vybíral. 

Závěr 
Roman Pohlreich poděkoval všem za účast a ukončil schůzi. 


